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Strateški forum 2015, Energetska prenova stavb ali novogradnja? 

Spoštovani predsednik, udeleženci, lep pozdrav… 

Strateški forum 2015, Energetska prenova stavb ali novogradnja želim 

izkoristiti za kratek oris pogledov našega Ministrstva na nadaljnji razvoj 

energetske politike v Sloveniji.  

Energetska politika seveda ni sama sebi namen. Energetska politika mora 

biti hkrati v službi blaginje državljanov in temelj konkurenčnega 

gospodarstva. To je njeno osnovno poslanstvo! Pri tem pa mora izpolnjevati 

tri temeljne pogoje - to so okoljska vzdržnost ter zanesljiva in 

konkurenčna oskrbo z energijo.  

Vsi trije kriteriji so nujni in samo skupaj, so zadostni pogoj za sprejem 

odločitev. Takšna trajnostna energija je osnova za konkurenčno 

gospodarstvo in zadovoljne državljane. 

 

 

Okoljski cilji morajo biti skladni z našimi nacionalnimi, evropskimi in 

svetovnimi podnebno-energetskimi politikami in zavezami za zmanjšanje 

izpustov toplogrednih plinov v ozračje. Le tako bomo lahko zagotovili čim 

manjše posledice za kakovost življenja ljudi in drugih organizmov na Zemlji. 

Iz tega zornega kota je edini sprejemljivi dolgoročni cilj za Slovenijo - 

brezogljična energetika. 

Drugi element, ki ga moramo uresničevati z energetsko politiko je 

zanesljivost oskrbe. To je pomembno tako za gospodarstvo, kot za 

zasebne potrošnike. Trenutno je Slovenija, v energetskem smislu, 50% 

odvisna od uvoza.  
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Uvoziti moramo vsa fosilna goriva za promet. Zato morajo vse odločitve v 

slovenski energetiki težiti k oskrbi z energijo iz trajnostnih in obnovljivih virov. 

Naš cilj mora biti zmanjšanje uvozne odvisnosti na najmanjšo sprejemljivo 

raven. Če je le ekonomsko upravičeno, če to omogočajo tehnologije in 

naravne danosti, je naša naloga, da zagotovimo pogoje za čim večjo 

energetsko neodvisnost.  

Poleg zanesljivosti in dostopnosti energije je zelo pomembno, da 

zagotovimo konkurenčnost oskrbe. To omogoča nacionalnemu 

gospodarstvu konkurenčno prednost, izboljšuje socialni položaj prebivalstva 

in posledično izboljšuje splošno blaginjo.  

Ob vsem tem, pa moramo omeniti še en cilj, ki ga moramo uresničevati na 

področju energetske politike, to pa je: zagotavljanje učinkovite rabe 

energije oziroma varčevanje z energijo. Obstoječi stavbni fond predstavlja 

sektor z največjim potencialom za doseganje prihrankov energije. Kar 80%, 

tako zasebnih, kot javnih stavb je energetsko zelo potratnih.  

 

 

Kar 20% teh zgradb je bilo zgrajenih pred 1970, in sploh še niso bile 

prenovljene in so ekonomsko najbolj upravičene za izvedbo ukrepov za 

doseganje stroškovno učinkovitih prihrankov energije. S celovito, 

predvsem energetsko prenovo stavb se bo raba energije v stavbnem 

sektorju zmanjšala skoraj za 10 %. Celovita, energetska prenova stavb je 

tudi strateški projekt naše vlade.   

 

Za doseganje krovnega cilja energetske učinkovitosti bi morali do leta 2020 

energetsko obnoviti četrtino tega fonda, zato je naš cilj sprejeti ukrepe in 

pripraviti model financiranja, s katerimi bomo v Sloveniji povečali delež 

energetsko saniranih javnih in zasebnih objektov ter v projekte pritegniti 

čimveč zasebnih sredstev.  
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Investicije v energetsko sanacijo stavb poleg pozitivnih vplivov na okolje 

predstavljajo tudi enega ključnih ukrepov za izhod iz gospodarske krize. 

Izvajanje celovite, energetske prenove stavb bo pripomoglo k zagonu 

gradbeništva, povečana bo kreditna aktivnost poslovnih bank, model 

financiranja bo za energetsko sanacijo javnih stavb omogočal tudi koriščenje 

sredstev EU.  

 

Gre namreč za delovno intenzivne investicije, pri katerih se uporabljajo 

proizvodi v pretežni meri domače proizvodnje (gradbeni material, stavbno 

pohištvo), zato je ustvarjena dodana vrednost na enoto investicije med 

največjimi. Z učinkovitejšo rabo energije bomo potrebovali manj energije in 

hkrati ustvarili nova delovna mesta. Gre za t.i. win-win ukrep in priložnost za 

naš razvoj. 

 

 

 

Tudi z vidika javnih financ ima ta ukrep pozitivne učinke, saj se vložena 

javna sredstva lahko vsaj podvojijo iz naslova priliva davkov in prispevkov. 

Zniževanje stroškov tako vpliva na naše položnice, pa na večjo 

konkurenčnost gospodarstva, na nova delovna mesta ter nižje emisije 

toplogrednih plinov. 

 

Na kratko sem tako opisal nekaj izhodišč za ukrepe in politike, ki jih 

zasledujemo. Ker pa več glav več ve, bomo danes z veseljem prisluhnili tudi 

drugim pogledom in zbrali misli vseh deležnikov. Te bomo preučili in 

ustrezno upoštevali v pripravi dokumentov in politik.  

 

Spoštovani, vesel sem, da imamo danes priložnost za to razpravo in z 

veseljem bomo preučili predloge in ideje. To je dobrodošel korak na poti k 

oblikovanju naše skupne energetske prihodnosti.     Hvala! 


